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»Na univerzi izberite 
študij, ki vas bo veselil«

Intervju

» 
V ZDA odrastemo 

hitreje oziroma 
v krajšem času, tu 

pa dlje časa uživate 
svoje najstništvo

TRST Olivia Scarpaci in Noah 
Getz, študenta na ameriškem 
inštitutu za tehnologijo (Massa-
chusetts Institute of Techno-
logy), sta pretekli mesec opra-
vila študentsko izmenjavo v Tr-
stu, in sicer na liceju Franceta 
Prešerna. Olivio smo povabili, 
da nam je zaupala nekaj pog-
ledov o študentih iz New Yor-
ka, o izobraževalnem sistemu v 
ZDA in izbiri študija. Predsta-
vila nam je tudi svojo izkušnjo 
v Trstu ter razlike med tržaški-
mi in ameriškimi najstniki. 

Olivia, kakšne razlike opaziš med 
nami, evropskimi in ameriškimi 
višješolci? 
Evropski in ameriški najstniki 
so si bolj podobni, kot sem pri-
čakovala. Predvsem v povezavi 
z modo in stilom oblačenja, saj 
nosimo podobna oblačila. Rek-
la bi, da so višješolci v Ameriki 
bolj samostojni, saj že pri se-
demnajstih ali osemnajstih letih 
sami odločimo za študij in gre-
mo na fakulteto prej kot Evro-
pejci. To je največja razlika. Mi 
mogoče odrastemo hitreje ozi-
roma v krajšem času, mislim pa, 
da vi uživate svoje najstništvo 
dlje časa in se zabavate. 

Sama študiraš na smeri uprava 
in finance. Zakaj si se odločila 
za ta študij? 
Na univerzo sem se vpisala z 
željo, da bi se ukvarjala z bio-
loškim inženiringom. V prvem 
polletju mi kemija ni ležala, 
takrat sem spoznala, da vse v 
biologiji preide v kemijo, torej 
me omenjeni študij ni prevzel. 
Poleg tega so mi všeč ljudje in 
zelo rada komuniciram z nji-
mi, pri biološkem inženiringu 
pa preživiš večino časa v labo-
ratoriju, opravljaš svoje razi-
skave in si sam. V drugem se-
mestru študija sem poslušala 
predavanja s področja uprave 
in financ in sem res uživala. Po-
uk mi je bil všeč, ker se ta pred-
met ukvarja z matematiko. 
Študij na tej smeri predvideva 
veliko skupinskega dela, kar ti 
omogoča, da deliš svoje znanje 
z drugimi. Ta izobrazba ti da 
možnost, da izbereš različne 
strokovne poti, kar mi ustre-
za, saj se sproti odločam o svo-
jem poklicu. 

Kaj nam svetuješ pri izbiri uni-
verzitetnega študija? 
Kakršna koli bo vaša odločitev, 
lahko vedno zamenjate fakulte-
to, če vam ta ni všeč, saj ste 
mladi in vam ne primanjkuje 
časa. Svetovala bi vam tudi, da 
izberete tisti študij, ki vas bo 
veselil. Izberite smer, ki vam bo 
najbolj ugajala in boste našli pri-
jatelje, skratka srečni boste. 

Ali si od nekdaj želela na pro-
gram MIT ali pa je bila to le ena 
izmed številnih možnosti, ki si 
jih imela na razpolago?  

 Olivia Scarpaci  V Trstu je doživela dvojno izkušnjo, »saj sem v času izmenjave obiskala tudi Slovenijo«

Že kot najstnica sem si želela 
študirati na programu MIT. Po-
leg tega sem želela nadaljevati s 
softballom tudi na univerzi, za-
to sem se pozanimala pri uni-
verzitetnih trenerjih za more-
bitne možnosti, ki so vključe-
vale tudi športne dejavnosti. Ni 
me zanimala igra v prvi ligi, 
čeprav dobiš štipendijo, v koli-
kor je ta nivo zelo zahteven, tre-
niraš tudi po štiri ure dnevno, 
poleg tega se moraš držati stro-
ge diete. Zato me je zanimala 
igra v tretji ligi. O MIT-u sem 
veliko slišala in brala, ko pa sem 
tik pred pandemijo covida-19 
obiskala omenjeno univerzo, 
sem se zaljubila v kampus: bil je 
najlepši, kar sem jih kdaj obi-
skala. Med obdobjem pandemi-
je sem kontaktirala trenerja eki-
pe MIT-a za softball. Ta mi je za-
gotovil mesto v ekipi pod po-
gojem, da bi bila sprejeta na uni-
verzo. Ko so me sprejeli, sem bi-
la srečna. Bila je čudovita novica.  

Odločilno vlogo ima motivacijsko 
pismo oziroma »application le-
tter«. Kakšna vrsta pisma je to? 
Za pisanje tega pisma sem po-
rabila veliko časa. V ZDA se pri-
java na kolidž začne v tretjem 

letniku višje šole, čeprav se za 
smer definitivno odločiš v četr-
tem letniku. Pred vpisom moraš 
opraviti standardne teste, ki se 
izvedejo že v tretjem letniku. Ve-
čina višjih šol nas pripravi na pi-
sanje daljšega samopredstavit-
venega eseja. Vsebovati mora 
6000 besed. MIT in še nekatere 
druge univerze pa zahtevajo tu-
di dopolnilni esej. Tega sem za-
čela pisati že avgusta in ga do-
končala oktobra. Ves čas sem be-
sedilo urejala in spreminjala, saj 
mora biti zelo skrbno napisano, 
ker vpliva na končno selekcijo. 

Kaj ti pomeni študij na MIT-u in 
kakšno težo ima diploma na tej 
univerzi? 
Zaposlitev je v ZDA zelo po-
membna: v službo hodiš od 
konca študija do 70. leta staros-
ti, skratka do upokojitve. Zara-
di tega imamo v Združenih dr-
žavah starejšo delovno silo. Zdi 
se mi, da se delavci drugod po 
svetu upokojujejo veliko prej kot 
v ZDA. Mislim, da je univerza 
obdobje, med katerim bom pre-
živela najlepša leta svojega živ-
ljenja z neverjetnimi ljudmi, 
odličnimi profesorji in v kvali-
tetnem okolju. Med študijem 
bom spoznala, kaj si želim po-
četi v prihodnosti. 

Zakaj si se odločila za izmenjavo 
v Trstu? Ali lahko opišeš svojo iz-
kušnjo pri nas? 
Možnosti izbire ni bilo, tako so 
nas porazdelili. Lahko pa po-
vem, da sem izredno vesela, da 
sem prišla v Trst. Tu lahko 
spoznavam tako italijansko kot 
tudi druge kulture. Zdi se mi, 
da sem doživela dvojno izku-
šnjo, saj sem v tem času obiska-
la tudi Slovenijo. Na liceju Pre-
šeren pa sem spoznala dve kul-
turi, italijansko in slovensko. 

@direkt_pd 
#bodidirektenInstagram

 elon_muskkk:  V bistvu gre za nekaj takega … 
preveč je komplicirano, da bi vam razlagal … 

 harambe.real:  Elon, tako nisi niti malo prepri-
čljiv … 

 stephenhawking:  Ko bi se vse to zgodilo le ne-
kaj desetletij prej … 

 psica.laika:  Isto bi lahko tudi jaz rekla. Tako bi 
Sputnik lahko samostojno upravljala! 

 vladimir_zelenski:  Torej … na tak način bi lahko 
vlada imela pod popolno kontrolo svoje voja-
ke??? 

 vladimir_vladimirovič_putin:  To je že mogo-
če. Temu pravimo propaganda. 

 mednarodno.sodišče:  Kako??? Ali je to za-
konsko dovoljeno??? 

 realdonaldtrump:  Mislim prou, da ja!

Živalski 
vrt na 
jameljskem 
prepustu
JAMLJE Letošnji pust se bli-
ža s hitrimi koraki in po 
mnogih slovenskih vaseh po-
tekajo mrzlične priprave na 
pustovanja ter nastope na 
pustnih sprevodih. 

V Jamljah bodo tudi letos 
organizirali prepust. Zabava 
se bo odvijala, kot je že na-
vada, v društvu Kremenjak 
med vikendom pred pust-
nim tednom, in sicer jutri, 3. 
februarja. Z razliko od pust-
nih zabav na prepustu ne 
zahtevajo, da so udeleženci 
našemljeni. Zabava pa bo 
vsekakor imela temo – žival-
ski vrt. Za glasbo bodo pos-
krbeli ansambel Nebojsega, 
skupina Mlade gazde, ki se je 
že večkrat udeležila prepusta, 
DJ Kits in DJ DaBum. Za 
vstop bo potrebna vstopnica.

Bodimo  
zmeraj 
direktni!

Trenutni sodelavci  
mladinske strani @Direkt:  
Svetlana Brecelj, Julija 
Cante, Martina Cavotta, 
Nicolò Coretti, Nika 
Maria Costantin, Marco 
D’Errico, Malina Dolhar, 
Lapo Farolfi, Tadeja 
Gergolet, Sara Hlabian, 
Robert Kovic, Mateja 
Martini, Gaja Pelà, 
Francesco Petaccia, 
Veronica Piredda, Simon 
Simcic, Damir Terčon 
in Ivan Visintin. 
Pridruži se nam!
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